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 ثغُ الله اٌشؽّٓ اٌشؽ١ُ
 

 أعبي الله اٌزٛف١ك ٌٟ ٚ ٌىُ فٟ اٌذ١ٔب ٚا٢خشح ، أٚد  إخجبسوُ ثأٟٔ سغجذ فٟ رشعّخ ٚؽً ع١ّغ الأِضٍخ ِغ اٌذوزٛس ١ٌغًٙ ٌٍغ١ّغ ِشاعؼزٙب  ٌىٓ وبْ 
صٛد ٍِفبد ششػ اٌّبدح ع١ئ عذاً رٛاصٍذ ِغ اٌذوزٛس ٌىٓ ٌُ ٠زغبٚة ِؼٟ ، ػٍّبً ثأْ اٌزشَ اٌّبظٟ ػبٔٛا ِٓ ٔفظ اٌّشىٍخ ٚرٛاصٍٛا ِغ اٌذوزٛس ٌىٓ 

...ٌلأعف رىشس ٔفظ اٌشٟء ٘زا اٌّغزٜٛ ٌُٚ ٠صٍؾٛا اٌخًٍ ، ٚ٘زا ِب ػبلٕٟ ِٓ ؽً ع١ّغ الأِضٍخ ٌزٌه أػززس ِٕىُ   

 

 

 

 اٌّؾبظشح الأٌٚٝ 

 
Interpret the following into Arabic 

 
The Independent Newspaper 



Transport 

Dozens more British Airways flights to and from Heathrow were cancelled yesterday as the airline sought to 

avoid the mayhem that passengers experienced at the weekend 

ػششاد ِٓ اٌشؽلاد فٟ خطٛغ اٌط١شاْ اٌجش٠طب١ٔخ ِٓ ٚإٌٝ ِطبس ١٘ضشٚ رُ إٌغبئٙب اٌجبسؽخ ، ٚرٌه ِؾبٌٚخ ِٓ اٌخطٛغ اٌغ٠ٛخ اٌجش٠طب١ٔخ  

.ٌزغٕت أٞ صخت ػبٔٝ ِٕٗ اٌّغبفشْٚ فٟ ػطٍخ الأعجٛع   

 

 

 

The initial scheduled departure of the day, to Stockholm, was the first casualty- and cancellations of some 

short-haul services continued until noon 

 . ، واستمروا فً إلغاء الخدمات البسٌطة حتى الظهر أٚي سؽٍخ فٟ ٘زا ا١ٌَٛ إٌٝ عزٛوَٙٛ وبٔذ أٚي ظؾ١خ

 

 .وهذا هو المهم  (توصٌل رسالة)هذا النوع من الترجمة هو - 1

  .(ٌقصد الشًء المترجم للغة العربٌة)إذا كنت أفضل فً اللغة العربٌة فتستطٌع صٌاغة الترجمة أفضل - 2

 

Interpret the following into English 
 

ِىبٔٙب فٟ ٚعٍغذ ِؾ١ب٘ب، ػٍٝ ٚاظؼ ٚإعٙبد إػ١بء ؽبٌخ فٟ ٟٚ٘ الاِزؾبْ لبػخ إٌٝ فزبح دخٍذ

 .الاِزؾبْ أٚساق ٚرغٍّذ اٌمبػخ، فٟ اٌّخصص

A student enters the exam hall she was very tired and this appear on her face she sit in her designated seat 
in the exam hall and then she receive the exam paper. 

 رٌه فأصبس الاِزؾبْ، صِٓ ٔصف ِعٝ إْ ثؼذ ؽزٝ إعبثزٙب ٚسلخ ػٍٝ ؽشف إٞ رىزت ٌُ أٔٙب اٌفزبح رٍه اٌّؼٍّخ لاؽظذ رٌه غعْٛ ٚفٟ

 .اٌفزبح رٍه ػٍٝ ٚٔظشارٙب ا٘زّبِٙب فشوضد اٌّؼٍّخ، رٍه أزجبٖ

 

 

 

During then the invigilator noticed that the girl did not write anything on the answer sheet 
Even after half of the time past, this made the invigilator anxious to know, then she focused her intention 

and looks on the girl. 
 

 .باقً التمارٌن لم ٌترجمها الدكتور وطلب مننا ترجمتها والتدرٌب على الترجمة الفورٌة - 
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 المحاضرة الثانٌة
 

 :ٌقول الدكتور ٌجب ان تركز دائماً على أربع أشٌاء 

 .الثقافة - 4. المعنى- 3. الأفكار - 2. الحالة  -1



Interpret the following into Arabic. 

 
I graduated with a science degree in the mid 1980s. Then I was 

unemployed for a couple of years. 
 .تخرجت فً منتصف الثمانٌنٌات بدرجة جامعٌة تخصص علوم ، ثم بقٌت عاطلاً عن العمل سنتٌن من الزمان 



It was pretty grim at that time living in a squat in Peckham with 
absolutely no money. 

 

 (Peckham).   وكلمة  (squat)ٌقول الدكتور ٌجب أن تعرف معنى 
Peckham هً منطقة فً لندن . 

squat  <  هً ثقافة معٌنة بأختصار إذا كان لدٌك بٌت فً انجلترا وهجرته لمدة ستة أشهر أو أكثر ولاحظه مجموعة معٌنة من الناس

من الممكن أن ٌقتحموا البٌت وٌسكنون فٌه ولا ٌمكنك إخراجهم  (بالعربً ناس على الحدٌده متوسدٌن الرصٌف)طلاب أو غٌره  (سكواتن)
. إلا بالإتصال بالشرطة 

 
 (سكواتن)كٌف ستترجم هذه الجملة إذا ما كنت تعرف الـ 

 
 

 :ترجمة الدكتور 
 .كان وقتاً مجهداً وكان وقتاً بائساً عندما كنت أعٌش فً باكن فً بٌتٍ مهجور بدون أٌة نقودٍ معً 

 
 

Interpret the following into English 

 
 دٌد ،ج منزل إلى زوجته مع رجل انتقل

a man moved into new house with his wife 
 

الإفطار  وجبة تٌناولاني نٌمايوب الأول وٌميال حٌةيصب يوف

in the next day morning when they having breakfast together 
 

:رٌانهمايجنٌ يوب نٌهمايب المشتركة قٌةيالحد على المطلة النافذة زجاج خلف من رٌةيمش الزوجة قالت

the wife said to him pointing at the window that overlooks the garden of the next door neighbor 
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 اٌّؾبظشح اٌضبٌضخ

 

Interpret the following into Arabic 

 
1. A body found by police today is believed to be that of a dad who went 

missing six weeks ago. 

. أوزشفذ اٌششغخ عغذاً ٠ٚؼزمذ أٔٗ عغذ اٌٛاٌذ اٌزٞ فمذ ِٕز عزخ أعبث١غ ِعذ 

 

2. Anthony Stubbs, 26, disappeared just weeks after his 18-year old wife 

Charlotte Mason gave birth to their daughter Lily. 

اٌغ١ذ أٔزٟٛٔ عزجَظ ٠ٕب٘ظ ِٓ اٌؼّش عزخ ٚػشش٠ٓ ػبِبً اخزفٝ ثؼذ ثعؼخ أعبث١غ ، ثؼذ أْ ٌٚذد صٚعزٗ اٌزٟ ػّش٘ب صّب١ٔخ ػشش ػبِبً اثٕزبً ٌٗ 

 .ٚعّب٘ب ١ٌٍِِٟ 

 

. رمذس رص١غٙب ثأفعً ِٓ وزا ٌىٓ ٘زٞ رشعّخ فٛس٠خ عش٠ؼخ: ِلاؽظخ 

 

3. Anthony left his home in Leyland, Lancashire, on November 25, saying 

he was going to his mother’s address, just a ten minute walk away. 

غبدس أٔزٟٛٔ ِٕضٌٗ فٟ ١ٌلأذ ، ِمبغؼخ لأىشبس ، فٟ ٠َٛ اٌخبِظ ٚاٌؼشش٠ٓ ِٓ ٔٛفّجش ، ٚ٘ٛ ٠مٛي ثأٔٗ وبْ را٘جبً إٌٝ ث١ذ أِٗ ، ٚاٌزٞ ٠جؼذ 

. فمػ ػششح دلبئك ِٓ ِٕضٌٗ 

 

4. But he never arrived and despite police and family appeals he has not 

been seen since. 
... ٌُ ٠زشعّٙب اٌذوزٛس 

 

Interpret the following into English 

 

؟  صؾجزٕٟ ِزٝ ِٕز :ر١ٍّزٌٖ ػبٌُ عأي -1

A scholar ask his student since when you have been accompanying me 

 

 ...عٕخ 33 ِٕز :اٌز١ٍّزٌ  فمبي -2

the student said for 30 years I have been accompanying you 

 

اٌفزشح؟  ٘زٖ فٟ ِٕٟ رؼٍّذ فّبرا :اٌؼبٌُ فمبي .-3

the scholar said what have you learned from me during all this time 

 

 ...ِغبئً خّغخ :اٌز١ٍّزٌ  لبي- 4

the student said I have learned from you 5 matters 

 

؟  ِغبئً صّبْ إلا رزؼٍُ ٌُٚ ِؼه ػّشٞ ر٘ت ساعؼْٛ، إ١ٌٌٗ  ٚإٔب لله إٔب :اٌؼبٌُ لبي -5

the scholar said Oh my god, I have spend all my life with you and you have just learned only eight matters 

 

 .أوزة أْ أؽت ٚلا غ١شٌ٘ب أرؼٍُ ٌُ ٠ب أعزبر :اٌز١ٍّزٌ  لبي -6

the student said my dear teacher I haven't learn other than this and I don't want to lie 
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   اٌّؾبظشح اٌشاثؼخ

 
Interpret the following into Arabic. 

 
SAM: Hello and welcome to the BBC news, I am Sam and here is today’s 

main headlines. 

Saudi Arabia-The Kaaba 

.  ، أٔب عبَ ٚ٘زِٖ ػٕب٠ٚٓ أخجبس ا١ٌَٛ BBC ِشؽجبً ٚأ٘لاً ثىُ فٟ أخجبس : عبَ 

 

SAM: We have sent one of our colleagues to Saudi Arabia to investigate 

probably one of the greatest wonders of the world to find out who built it, 

what it looks like and what people do in it so that you can go to visit it. 

Over to my colleaque Bob. 

ٌمذ أسعٕب أؽذ صِلاءٔب إٌٝ اٌٍّّىخ اٌؼشث١خ اٌغؼٛد٠خ ٌٍزؾمك سثّب ٚاؽذ ِٓ أػظُ ػغبئت اٌىْٛ ، ؽزٝ ٠زأوذ ِٓ ثٕب٘ب ، ٚو١ف رجذٚ ِٚبرا : عبَ 

. ٠فؼً إٌبط ٕ٘بن ثؾ١ش ٠ّىٕه أْ رز٘ت ٚرضٚس٘ب ، ثٛة ِؼىُ ِٓ ٕ٘بن 

 

 

 

 

 اٌّؾبظشح اٌخبِغخ

 

Interpret the following into Arabic 

 
An Alabama woman said Friday she fell asleep on the couch and didn't realize a 

tornado had ripped off part of her roof and damaged most of the home until fire 

fighters and neighbours came to check on her 

صشؽذ اِشأح ِٓ ٚلا٠خ الاثبِب فٟ ٠َٛ اٌغّؼخ ، ثأٔٙب ٔبِذ ػٍٝ اٌىٕجخ ٌُٚ رذسن أْ إػصبساً ِضق عضء ِٓ عمف ث١زٙب ٚخشة ِؼظُ ث١زٙب إلا 

ػٕذِب عبء الإغفبء ٚاٌغ١شاْ ١ٌزأوذٚا ِٓ ؽبٌٙب 

 

 

Interpret the following into English 

 
ٌُ  ِؼٍّٗ اٌزلا١ِزٌ  أؽذ عأي -1 اٌّؼٍُ؟  أ٠ٙبٌ ِؼٍّه وبْ ِٓ :اٌؾى١

one of the students ask his wise teacher who was your teacher 

 

ٌٓ  ِٓ اٌّئبد لً ثً :اٌّؼٍُ أعبة -2  شٙٛساً  رٌه ٠غٌزغشق فغٛف ع١ّؼٌبً، أع١ٌُّٙ أْ ٌٟ وبْ ٚإْ .اٌّؼ١ٍّ

 .عٕٛاد ٚسثّب ػذ٠ذٌح،

the teacher answer will see hundreds of teachers. if I want to mention the names of my teachers this would 

take months and plural of years 

 

؟  ِٓ أوجش ػ١ٍهٌ  رأص١شٌ  ٌجؼعُٙ ٠ىٌٓ أٌُ ٌٚىٓ، :اٌز١ٍّزٌ  -3 ٌٓ ا٢خش٠
but aren't there teachers who had more effect on you than others 
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 اٌّؾبظشح اٌغبدعخ

 

Interpret the following into Arabic 

 
Woman rescued from floodwaters as Britain braces for more bad weather 

 
A woman spent almost an hour clinging to a tree in the middle of a fast flowing 

flooded river before a police helicopter spotted her in the early 

hours of Sunday morning. 

اِشأح لعذ ِب ٠مبسة اٌغبػخ ٟٚ٘ ِزغٍمخ ػٍٝ اٌشغشح فٟ ِٕزصف ٔٙش فبئط ٠ٚغ١ش ثغشػخ ، لجً أْ رشب٘ذ٘ب غبئشح ا١ٌٍٙىٛثزش اٌزبثؼخ 

 ٌٍششغخ فٟ اٌغبػبد الأٌٚٝ ِٓ صجبػ ٠َٛ الأؽذ 

 

The swollen waters had swept the unnamed woman from her car and she 

was fighting to stay afloat when the Devon and Cornwall police helicopter 

saw her. 

ف١عبْ إٌٙش عؾت اٌّشأح ِغٌٙٛخ الأعُ ِٓ ع١بسرٙب ٚوبٔذ رمبَٚ ِٓ أعً أْ رجمٝ ػٍٝ ٚعٗ اٌّبء ػٕذِب شب٘ذرٙب غبئشح ا١ٌٍٙىٛثزش اٌزبثؼخ 

 ٌششغخ د٠فْٛ ٚوٛسٔٛي 

 
 

Interpret the following into English 

 
اٌّؼٍُ؟  أ٠ٙبٌ اٌضبٟٔ ِؼٍّه وبْ ِٚٓ :اٌز١ٍّزٌ - 1

the student and who was your second teacher sir 

 

 ػٕذِب اٌّبء، ِٓ ل١ٍلٌاً  لأششة إٌٙش إٌٝ ِزٛعٙبً  وٕذ أْ ؽذس فمذ .وٍجبً  وبْ ٌمذ :اٌّؼٍُ -2

 وٍجبً  شب٘ذ إٌٙش، ؽبفخ ِٓ الزشة ػٕذِب ٌىٕٗ ٌٍغب٠خٌ، ػطشبً  وبْ أٔٗ ثذا اٌىٍت؛ ٘زا ظٙش

 .اٌّبء فٟ ٌصٛسرٗ أؼىبط عٜٛ ٘زا ٠ىٌٓ ٌُٚ ف١ٌٗ، آخش

the teacher said it was a dog one day I was walking towards a river to drink some water all a sudden a dog 

appear he seem to be really thirsty when he came near the brink of the river he saw another dog in the water 

but this dog was only a reflection of his image in the water 

  

 

 

 

 

 

 

 

 اٌّؾبظشح اٌغبثؼخ
 

Interpret the following into Arabic. 

 
Households gloomy over 2013 economic prospects, survey shows 43% of households believe their finances 

will worsen in 2013, compared with 24% who expect it to improve. 

 

 .ِٓ اٌز٠ٓ ٠زٛلؼْٛ ثأٔٙب عززؾغٓ% 24 ، ٚرٌه ِمبسٔخ ثٕغجخ 2013ِٓ أصؾبة اٌؼمبساد أْ أؽٛاٌُٙ اٌّب١ٌخ عزغٛء فٟ ػبَ % ٠43ؼزمذ 

 

Consumers are braced for another year of austerity after the chancellor's autumn statement failed 

to lift the gloom that has descended on the UK economy.  

 

٠غزؼذ اٌّغزٍٙىْٛ إٌٝ عٕخ أخشٜ ِٓ اٌزمشف ثؼذ أْ فشً رصش٠ؼ ٚص٠ش اٌّب١ٌخ اٌزٞ أصذسٖ فٟ اٌخش٠ف أْ ٠ض٠ً اٌغّبَ ػٓ إلزصبد اٌٍّّىخ 

. اٌجش٠طب١ٔخ 
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 اٌّؾبظشح اٌؼبششح

 
Interpret the following into Arabic 

 
1. France has continued to launch air strikes against Islamist rebels in 

Mali as plans to deploy African troops gathered pace on Tuesday. 

 

رغزّش فشٔغب ثشٓ غبساد ع٠ٛخ ػٍٝ اٌضٛاس الإعلا١١ِٓ فٟ ِبٌٟ ، ٚفٟ غعْٛ رٌه ٠زُ رغ١ّغ اٌمٛاد الإفش٠م١خ ِٓ أعً ٔشش٘ب فٟ ِبٌٟ ٠َٛ 

. اٌضلاصبء 

 

2. Residents of the besieged town of Diabaly sought shelter inside their 

homes after a night of bombing aimed at dislodging the insurgents 
who seized the town on Monday. 

 .ٌغأ عىبْ اٌّذ٠ٕخ اٌّؾبصشح دا٠جٍٟ إٌٝ ث١ٛرُٙ ثؼذ ١ٌٍخ ِٓ اٌمصف اٌّٛعٙخ ِٓ أعً غشد اٌّزّشد٠ٓ اٌز٠ٓ ع١طشٚا ػٍٝ اٌّذ٠ٕخ ٠َٛ الاص١ٕٓ 

 

 

Interpret the following into English 

 

وبْ  ف١ٙب، ١ٌج١َذ اٌفبخِشح اٌفٕبدق أؽذ فٟ غشفخ ٚاعزأعش ٕ٘بن، اٌؼًّ أعً ِٓ اٌّزؾذح الأِش٠ى١خ اٌٛلا٠بد فٟ أٔغٍظ ٌٛط ِذ٠ٕخ إٌٝ ػّش اعّٗ ػشثٟ ِغٍُ سعًُ عبفش- 1

، رغ١١ْش إٌٝ ٠ؾٓ أؽ١بٔب ّٛ َِّخ اٌؾذائكَ  لبصذا ف١خشُط اٌغ َٞ  أٚ اٌؼب  .ٕ٘بن ٠م١ّْٛ اٌَّز٠ٓ اٌّضمَّف١ٓ اٌّغْزشث١ٓ، اٌّغ١ٍّٓ رغّغ ٔبد

 

an Arab Muslim name Omar travel to Los Angeles United States to work there he rented a room in one of 

nice palace to stay there, sometimes he used to go out to change the atmosphere or fresh air, he go to a 

public park or go to some clubs where Muslims meets 

 

 
ٌَُ ٔفغٗ ظبلذْ  الأ٠بَ اؽذٜ فٟ- 2 َٚ ًَّّ س ػ١ٍٗ، ٠طشق اٌجبة َِٓ ٚلا ولاَ، لا :صغ١شح غشفخ فٟ اٌٛؽذح رزؾ ، ٠غ١ِّش ؽزَّٝ اٌشَّبسع إٌٝ ٠خَشط أْ ػّش فمشَّ َّٛ  ػٍٝ ٠ٚزؼشَّف اٌغ

ٚاٌؾذ٠ش،  اٌغٍغخ رؾٍَٛ ِؼُٙ أٔبط

one day he felt uncomfortable or distressed he couldn't bear being lonely or being alone in his small room he 

couldn't talk to anyone nobody knock the door to see him so he decided to go out and walk in the street for 

fresh air and perhaps he meet some people he would like to have some chat with them 

 
ِْ  سع١ٍٓ ٠جصش إرْ ثٗ ٚإعلاِٗ، ثؼشٚثزٗ ٠فزخِش الأػٍٝ إٌٝ سأعَٗ سافغ س ِب ٘ٛ ٚث١ّْٕب- 3  رمذََّ ػٓ رٌه، ٠َٕٙشُّ٘ب د أ ِٓ ِب ٌىٓ اٌشَّبسع، ٚعػ رؼٍْٛ ٚأصٛارُّٙب ٠زشبعشا

ّٙب، وض١شا، ٌٚىَّٕٗ الإٔغ١ٍض٠َّخ ثبٌٍغخ اٌىلاَ ٠زُمٓ ٠ىٓ ٌَُ أَّٔٗ سغُْ شغبػخ ثىً ِّٕٙب ػّش  ؽغجٟ الله" :ػّش فمبي اٌشغبس، ٚأوّلا ٠عشثُٗ ثأؽذِّ٘ب إر ٠ٕصؾُّٙب ٘ٛ ٚث١ّْٕب وٍَّّ

 ."اٌٛو١ً ٚٔؼُ

 
 

when he was walking tall of being an Arab Muslim he saw a couple of men shouting and fighting in the 

middle of the street and there was nobody to stop them Omar went brave to them although he didn't know 

English very well and he started talking to them trying to advise them to stop one of them hit him and they 

continue their fighting, then Omar said oh my goodness oh my god 

 

 

 

 

 

 

 



abo fars [ 1437-1436الأول  الفصل  -حل أمثلة المحتوى- الترجمة التتابعية] 

 

 
 اٌّؾبظشح اٌؾبد٠خ ػشش

 

Interpret the following into Arabic. 
 

What happened to Louise Woodward? 

In February 1997, British nanny Louis Woodward was charged with the murder of toddler Mathew Eappan. 

Prosecutors alleged her mistreatment caused the fractured skull that killed the eight month old, and amid a 

blaze of publicity she was sentenced to life for second-degree murder. But on appeal the verdict was reduced 

to involuntary manslaughter and she was freed. 

ِبرا ؽصً فٟ ٠ٌٛض ٚٚدٚاسد ؟ 

اٌّذػٟ اٌؼبَ ارّٙٙب ثأْ عٛء ِؼبٍِزٙب . ، ِشث١خ ثش٠طب١ٔخ ٠ٌٛض ٚٚدٚاسد رُ ارٙبِٙب ثغش٠ّخ لزً غفً ٠ذػٝ ِبص١ٛ ا٠جب1997ْفٟ شٙش فجشا٠ش 

ٌٍطفً صبؽت اٌضّب١ٔخ أشٙش رغجت ثىغش فٟ عّغّزٗ ِّب أدٜ ٌمزٍٗ ،  ٚؽصً ثزٌه دػب٠خ وج١شح لأٔٗ أغٍك ػ١ٍٙب ؽىّب ثبٌغغٓ ِذٜ اٌؾ١بح 

. ثزّٙخ عش٠ّخ ِٓ اٌذسعخ اٌضب١ٔخ ، ٌىٓ ثؼذ الاعزئٕبف خفف اٌؾىُ إٌٝ عش٠ّخ لزً غ١ش غٛػ١خ ٚأخ١شاً رُ الإفشاط ػٕٙب 
 
 

Interpret the following into English 
 

 ٚرؼزجش .الأٌّب١ٔخ ثبفبس٠ب ٚلا٠خ ػبصّخ ١ٔٛ١ِخ، ِذ٠ٕخ ِٓ أفعً خ١بس ٠ٛعذ فلا أٚسٚثب، ِذْ أعًّ ِٓ ٚاؽذح فٟ ػطٍزىُ لعبء أسدرُ إرا

ِٓ ِغزٜٛ  ثٗ ٌّب رزّزغ ٚرٌه ف١ٙب، ٠ؼ١ش أْ ٠زّٕٝ أٌّبْ صلاصخ وً ِٓ فٛاؽذ الأخشٜ؛ اٌىج١شح اٌّذْ الأٌّب١ٔخ ِٓ أِبٔب أوضش ١ٔٛ١ِخ

 .ساق ِؼ١شٟ

if you want to spend your holiday in one of the most beautiful city in Europe there's no better place than 

Munich city the capital of Bavaria state Munich is considered the Safest city among the German largest 

cities one of the three German wishing to live in it, because it has high standard of  living 

 

 

 اٌّؾبظشح اٌضب١ٔخ ػشش

 

Interpret the following into Arabic 

 
A WOMAN told last night how her eye was eaten away by what she claims was a contact lens fungus. 

. أخجشرٕب اِشأح ١ٌٍخ اٌجبسؽخ أْ ػ١ٕٙب أوٍذ وّب رذػٟ ثفطش ٌٗ ػلالخ ثبٌؼذعبد اٌلاصمخ 

 

 

 

 اٌّؾبظشح اٌضبٌضخ ػشش

 

Interpret the following into Arabic 

 
 

At least 14 people died and scores more were injured in an explosion at the main headquarters of Mexico's 

state-owned oil company in Mexico City Thursday. 

.  شخصبً ٚػششاد آخش٠ٓ عشؽٛا فٟ أفغبس ؽصً فٟ اٌشئبعخ اٌزٟ رٍّىٙب ِذ٠ٕخ ِىغ١ىٛ ع١زٟ ٠َٛ اٌخ١ّظ 14ِبد ِب ٠مبسة 

 

The blast damaged three floors of the building, sending hundreds into the streets and a large plume of smoke 

over the skyline. 

. دِش الأفغبس صلاصخ غٛاثك ِٓ اٌجٕبء ٚرغجت فٟ إسعبي ِئبد ِٓ إٌبط إٌٝ اٌشٛاسع ٚعؾبثخ ِٓ اٌذخبْ فٛق ِذ٠ٕخ ِىغ١ىٛ ع١زٟ 

 

Interior minister Miguel Ángel Osorio Chong said 80 people were injured along with the 14 dead, but told 

local television the death toll could still rise. 

 ِبرٛا ، ٌىٕٗ صشػ ػٍٝ اٌزٍفض٠ْٛ اٌّؾٍٟ ثأْ ػذد 14صشػ ٚص٠ش اٌذاخ١ٍخ ِب٠ىً أٔغٍٛ أٚعٛس٠ٛ ثأْ صّب١ٔٓ شخصب عشؽٛا إظبفخ إٌٝ 

 .اٌمزٍٝ لذ ٠ضداد 

 



abo fars [ 1437-1436الأول  الفصل  -حل أمثلة المحتوى- الترجمة التتابعية] 

 

 

Interpret the following into English 

 

 !!ٌٍج١غ أِٗ ٠ؼشض سعً

a man over his mother for sale 

 

 اثٕٙب، ثضٚاط ا فشػ رشلص أِٗ وبٔذ.إٌّصخ فٟ اٌؼشٚط ثغبٔت عبٌظ ٚ٘ٛ اٌؾفً أصٕبء ٚثبٌزؾذ٠ذ اٌؼش٠ظ صٚاط ١ٌٍخ فٟ

 !!"خغٍزٕب ْ٘ٛ ِٓ اِه ٔضي" :أرٔٗ فٟ اٌؼشٚط فّٙغذ

in wedding night while celebrating and the groom was sitting next to the bridegroom and his mother was 

dancing happily because her son getting married the bride to groom whisper in his ear saying to him ask 

your mom to sit down she's embarrassing us 

 

 

 " !!أِٟ ٠شزشٞ ِٓ" :ٚلبي ا١ٌّىشٚفْٛ اٌؼش٠ظ فأخز

the bridegroom took the microphone and said "who buys my mother" 

 

 " !!أِٟ ٠شزشٞ ِٓ " ِٚشر١ٓ ِشح ٚسدد٘ب

And said it twice "who buys my mother" 

 

 "!٠شزشٞ أِٟ ِٓ "

who buys my mother" "


